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Protokół nr XXXV/2013 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 31 lipca 2013 r. 

w sali narad Urzędu Gminy Wierzchowo 

 

 

 

 

Obrady trwające od godz. 14
08

 do godz. 16
50

 prowadził Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo - Andrzej Kaczorkiewicz. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Radni Rady Gminy – według załączonej listy obecności (stanowiącej załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu), 

2. Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński oraz Skarbnik 

Gminy Urszula Lew, 

3. Zaproszeni goście: 

a. Brzemiński Andrzej – v-ce Starosta Drawski, 

b. Cybula Stanisław – Starosta Drawski, 

c. Kot Zbigniew – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pom., 

d. Kozłowski Jacek – Radny Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego, 

e. Przybyła Janusz – Radny Powiatu Drawskiego. 

- wg załączonej listy obecności (stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Obrady protokołowali: 

1. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady, 

2. Zygmunt Kamiński – stażysta w Urzędzie Gminy Wierzchowo. 

 

 

Ad 1 i 2 

 

Rozpoczętą na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo przez Przewodniczącego Rady XXXV Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zapoczątkowano powitaniem radnych i zaproszonych gości  

oraz stwierdzeniem quorum umożliwiającego podejmowanie prawomocnych uchwał 

(obecnych na sali było 14 radnych wobec ustawowego składu Rady wnoszącego 15 radnych). 

 

Nieobecny radny: Łuczak Jan. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o przekazaniu w terminie wskazanym w § 20 ust. 1 

Statutu Gminy Wierzchowo porządku obrad Radnym. Gwoli przypomnienia odczytał 

proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Omówienie możliwości wspólnej realizacji z Powiatem Drawskim zadań z zakresu 

remontów i modernizacji dróg powiatowych znajdujących się na terenie Gminy 

Wierzchowo. 
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6. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – druk nr 254, 

b. w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do realizacji projektu 

dotyczącego poprawy efektywności energetycznej budynków Urzędu Gminy 

Wierzchowo, Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Wierzchowie oraz Zespołu 

Szkół w Świerczynie – druk nr 255, 

c. w sprawie przekazania ruchomości sołectwu Radomyśl – druk nr 256. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Komunikaty i sprawy różne. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zaznaczył, iż zwołanie sesji w tym terminie wynika przede wszystkim 

z konieczności podjęcia uchwały dot. poprawy efektywności energetycznej budynków 

użyteczności publicznej. 

 

Na propozycję Przewodniczącego obrad Rady skierowaną do Wójta oraz Radnych w sprawie 

wyrażenia chęci uzupełnienia zaproponowanego porządku obrad o dodatkowe lub o inne 

istotne dla Rady lub społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy nikt zmian  

nie zgłosił. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zamknął pkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 3 porządku obrad. 

 

 

Ad 3 

 

Brak wpływu jakiejkolwiek uwagi dot. zapisów w protokole z XXXIV sesji Rady Gminy 

Przewodniczący uznał na przesłankę poprawności jego sporządzenia i poddał go głosowaniu 

mającemu na celu jego przyjęcie. 

 

Protokół z XXXIV sesji Rady Gminy w Wierzchowie odbytej w dniu 27 czerwca 2013 r. 

został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania w obecności 14 radnych uczestniczących  

w posiedzeniu sesji. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 3 porządku obrad i rozpoczął realizację punktu 4. 

 

 

Ad 4 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna 

interpelacja. 

 

 

Radny Wiktor Majda wygłosił opinię mieszkańców o następującej treści: 

Budzi wątpliwości praktyka przedsiębiorcy zajmującego się zagospodarowaniem odpadów 

komunalnych z terenu Gminy Wierzchowo w zakresie ilości odbieranych odpadów. 

Przedsiębiorca narzuca ograniczenia w tym zakresie, co sprzeczne jest z ideą ustawy 

gwarantującej odbiór całości wytworzonych odpadów komunalnych, tak aby ich niezgodne  

z prawem zagospodarowanie nie było opłacalne. Należy wyegzekwować realizację przez 

przedsiębiorcę jego obowiązków. 
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Radny Józef Janicki wygłosił uwagę dotyczącą naprawy oświetlenia ulicznego  

w miejscowości Świerczyna. Jako niesprawne od tygodnia, wymaga niezwłocznego remontu. 

Jednocześnie zapytał o status naprawy. 

 

Radny Stefan Żołynia w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówcy podniósł, iż należy 

zobligować podmiot administrujący oświetleniem na terenie Gminy Wierzchowo  

do kwartalnego przeglądu instalacji wraz z jednoczesnym obowiązkiem składania Wójtowi 

sprawozdania w tym zakresie, co ograniczy prawdopodobieństwo wystąpienia kolejnych 

awarii. 

Poprosił również o zobowiązanie przedsiębiorcy zajmującego się zagospodarowaniem 

odpadów komunalnych do umieszczania pojemników po ich opróżnieniu w tym samym 

miejscu, w którym został ustawiony przez właściciela nieruchomości. 

Radny zgłosił, że drogi gminne, umożliwiające dojazd do jezior zlokalizowanych na terenie 

Gminy, są w złym stanie technicznym (np. do jeziora Busko), co grozi uszkodzeniem 

pojazdów. Konieczne jest ich uporządkowanie, które nastąpić powinno najpóźniej przed 

rozpoczęciem kolejnego sezonu letniego. 

Skierował pytanie do uczestniczącego na posiedzeniu sesji Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych Zbigniewa Kota, czy uwzględniono w planowanym remoncie drogi 

naprzeciwko posterunku Policji w Wierzchowie kwestii jej odwodnienia, gdyż dotychczas  

po intensywnych opadach atmosferycznych powstają w tym miejscu duże kałuże. 

 

Radny Kazimierz Pajor zgłosił ustnie interpelację o następującej treści: 

W nawiązaniu do interpelacji złożonej w zeszłym roku, na ul. 3 Marca w Wierzchowie nadal 

występuje problem ze skutecznym odprowadzaniem wód opadowych ze studzienki 

umiejscowionej w k/nieruchomości p. Zyguły. Problem prawdopodobnie tkwi w niedrożności 

rur odpływowych, nie zaś samej studzienki, gdyż ta była oczyszczona w zeszłym roku. 

 

Radny Ryszard Borowicz zgłosił  interpelację na piśmie o następującej treści: 

1. Awans drużyny seniorskiej LKS Drzewiarz Świerczyna do wyższej klasy 

rozgrywkowej (po raz drugi z rzędu) pociąga za sobą zwiększone koszty 

funkcjonowania klubu. Zespół piłkarski LKS Drzewiarz Świerczyna pełni istotną rolę 

wychowawczą oraz rekreacyjną dla wielu mieszkańców Gminy Wierzchowo.  

W związku z tym prośba o zwiększenie dotacji na funkcjonowanie klubu jest w pełni 

uzasadniona, 

2. Utrzymanie porządku na terenie placu zabaw w Sośnicy nie jest realizowane. Proszę 

zatem o wskazanie instytucji odpowiedzialnej za zarządzanie placami zabaw  

na terenie Gminy Wierzchowo. 

 

 

Radny Andrzej Kaczorkiewicz zgłosił interpelacje na piśmie o następującej treści: 

Prośba skierowana do zakładu energetycznego o wymianę i jednoczesne przesunięcie słupa 

energetycznego umiejscowionego na zjeździe z drogi powiatowej do posesji i zakładu 

stolarskiego p. Szczerbali. Uzasadnienie stanowi jego zły stan techniczny - widoczne 

uszkodzenia mechaniczne elementów konstrukcyjnych słupa energetycznego. Jednocześnie 

jego lokalizacja uniemożliwia przejazd pojazdów wielkogabarytowych. 
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Radny Marek Banaszek zgłosił ustnie interpelacje o następującej treści: 

Konieczne jest bezzwłoczne naprawienie nawierzchni drogi wojewódzkiej nr 177 na odcinku 

Sośnica – Czaplinek, ponieważ jej obecny stan stwarza bezpośrednie zagrożenie dla życia  

i zdrowia uczestników ruchu drogowego. Zarząd Dróg Wojewódzkich ponosi pełną 

odpowiedzialność za obecny stan tej drogi, zatem zobowiązany jest przedsięwziąć niezbędne 

działania mające na celu zmianę sytuacji. 

 

Przewodniczący zamknął punkt 4 i przeszedł do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad 5 

 

Przewodniczący Rady nakreślając sytuację dotyczącą stanu dróg powiatowych w Polsce, 

możliwości finansowania ich remontów i modernizacji zaznaczył, iż tylko w drodze 

współpracy i kompromisu możliwe są do uzyskania wymierne efekty działań władz 

samorządowych. Wyraził nadzieję, iż niniejsza sesja zakończy się konstruktywnymi 

decyzjami dotyczącymi realizacji chociażby wycinka potrzeb Gminy Wierzchowo w zakresie 

infrastruktury drogowej. 

 

Wójt Gminy zaznaczył, że inwestycje infrastrukturalne mają niebagatelny wpływ  

na postrzeganie samorządu przez ogół ludności miejscowej oraz napływowej. Jednocześnie 

estetyczne rozwiązania dot. infrastruktury (np. chodniki) zwiększają potrzebę dbałości  

o własne posesje przez poszczególnych ich właścicieli, co wymiernie wpływa na wzrost 

estetyki miejscowości. 

Gmina na bieżąco uporządkowuje infrastrukturę podziemną, obecnie prowadzone są prace  

na terenie Wierzchowa. Działania te umożliwiają realizację prac mających na celu 

modernizację nawierzchni dróg oraz chodników bez ryzyka następczego ingerowania  

w ich integralność. 

Prace należy prowadzić kompleksowo, biorąc pod uwagę nawierzchnię drogową, chodniki 

oraz odwodnienie. W roku bieżącym warto uwzględnić odcinek od ronda do Posterunku 

Policji w Wierzchowie. 

 

Brzemiński Andrzej – v-ce Starosta Drawski zaznaczył, iż kwota w roku bieżącym, 

przeznaczona na remonty dróg powiatowych umiejscowionych na terenie Gminy 

Wierzchowo, wynosząca 353.635,00 złotych nadal pozostaje do dyspozycji Starostwa. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pom. Zbigniew Kot poinformował,  

iż koszt zadania o którym była mowa wyżej wyniósłby wg kosztorysu 658 tysięcy złotych. 

Dotychczasowa zasada partycypacji w inwestycji samorządu gminnego i powiatowego 

wynosząca 50/50 % pozostaje w mocy. Zatem w przypadku dofinansowania zadania przez 

gminę Wierzchowo, zostałaby wykonana modernizacja wierzchniej warstwy bitumicznej, 

chodników oraz wjazdów na posesje. 

 

Radny Ryszard Borowicz podniósł, iż na odcinku drogi wojewódzkiej nr 177  

w miejscowości Sośnica na wysokości sklepu brakuje sprawnego systemu odwadniającego, 

co powoduje powstawanie zastoin wody. Doraźnie połączono odwodnienie ze starym, 

poniemieckim systemem odwadniającym. Jednakże nie rozwiązano problemu, gdyż podjęte 

działania powodują zalewanie prywatnej posesji (nieużytku). Problem nadal pozostaje 

nierozwiązany. 
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Radny Stefan Żołynia zaznaczył, aby skoncentrować uwagę na transporcie ciężkim 

wykonywanym na drogach powiatowych. Przeciążone auta ciężarowe powodują ich 

destrukcję. Należy zobowiązać kompetentne organy do zwiększenia intensywności kontroli 

takich pojazdów. Również poinformował, że przy wymijaniu się pojazdów 

wielkogabarytowych na drodze w miejscowości Żabinek, ze względu na małą jej szerokość, 

pojazdy najeżdżają na chodniki, co powoduje ich niszczenie. 

 

Wójt Gminy podniósł zagadnienie dotyczące formalnego wyrażenia woli przystąpienia  

do wykonania wspólnego zadania z powiatem Drawskim.  

Po konsultacjach przedłożono Radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia z budżetu 

Gminy Wierzchowo pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu dot. wspólnej realizacji 

zadań w zakresie remontów i modernizacji dróg powiatowych znajdujących się na terenie 

Gminy Wierzchowo. 

 

Na salę o godz. 15
40

 przybył Starosta Drawski, Pan Stanisław Cybula. 

 

Radny Andrzej Kaczorkiewicz zaznaczył konieczność remontu drogi nr 177 na odcinku 

Sośnica – Czaplinek.  

 

Radny Powiatu Janusz Przybyła odniósł się do podnoszonej wcześniej w dyskusji zasady 

partycypacji w kosztach jednostki samorządu gminnego i powiatowego w realizacji działań. 

Poinformował, że zainteresowani zmianą na korzyść samorządu gminnego są jedynie radni 

pochodzący z okręgów gmin wiejskich (którzy stanowią zdecydowaną mniejszość), zatem 

prawdopodobieństwo zmian jest nikłe.  

 

Radny Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego Kozłowski Jacek nakreślił 

perspektywę finansowania inwestycji infrastrukturalnych na poziomie samorządu 

województwa na lata 2014 – 2020.  

 

Starosta Drawski Stanisław Cybula podkreślił, że wyłącznie współpraca jednostek 

samorządu terytorialnego może zapewnić sukces realizacyjny. Egzemplifikację stanowi droga 

na odcinku Ostrowice – Kalisz Pomorski. 

 

Radny Marek Banaszek o godz. 16
20

 opuścił salę obrad. Aktualna ilość Radnych biorących 

udział w posiedzeniu – 13. 

 

Przewodniczący  zamknął punkt 5  i przeszedł do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad 6 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie następujące projekty uchwał: 

 

1. w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Wierzchowo pomocy finansowej Powiatowi 

Drawskiemu  

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

- 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę nr XXXV/246/2013 w sprawie udzielenia z budżetu Gminy Wierzchowo 

pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu – która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 
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2. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – druk nr 254 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

- 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę nr XXXV/247/2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 

rok – która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Radny Ryszard Borowicz zgłosił, iż w załączniku do projektu uchwały doszło  

do popełnienia oczywistej pomyłki pisarskiej, polegającej na jednoczesnym określeniu 

zmniejszenia i zwiększenia kwoty w tym samym dziale. Uwaga została uwzględniona przed 

podjęciem uchwały. 

 

3. w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do realizacji projektu dotyczącego 

poprawy efektywności energetycznej budynków Urzędu Gminy Wierzchowo, Szkoły 

Podstawowej i Gimnazjum w Wierzchowie oraz Zespołu Szkół w Świerczynie – druk 

nr 255 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

- 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę nr XXXV/248/2013 w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do realizacji 

projektu dotyczącego poprawy efektywności energetycznej budynków Urzędu Gminy 

Wierzchowo, Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Wierzchowie oraz Zespołu Szkół w 

Świerczynie – która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

4. w sprawie przekazania ruchomości sołectwu Radomyśl – druk nr 256 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

- 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę nr XXXV/249/2013 w sprawie przekazania ruchomości sołectwu 

Radomyśl – która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

Przewodniczący  zamknął punkt 6  i przeszedł do realizacji punktu 7. 

 

 

Ad 7 

 

Przewodniczący Rady przedstawił odpowiedzi na interpelacje, które wpłynęły w okresie 

międzysesyjnym od: 

1. Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim: 

a. ustawienie słupków hektometrowych na drodze 1994 Z na odcinku 

Wierzchowo – Osiek Drawski ze względu na brak odpowiednich środków 

finansowych nie jest możliwe do realizacji, 

b. na ul. Lipowej 29 w Wierzchowie dokonane oczyszczenia studzienek 

burzowych pozostających w utrzymaniu Zarządu Dróg Powiatowych. 

Rurociąg odprowadzający wody opadowe nie podlega jurysdykcji Zarządu 

Dróg Powiatowych, gdyż nie jest jego własnością, 

2. Urzędu Gminy Wierzchowo: 

a. Marszałek Woj. Zachodniopomorskiego negatywnie odniósł się w 2012 r.  

do prośby o przyznanie dotacji celowej na budowę kompleksu boisku 

sportowych w Świerczynie w ramach programu „Moje Boisko – Orlik 2012”, 

gdyż taki znajduje się już na terenie Gminy. Budżet na rok 2013 nie obejmuje 
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podjęcia tożsamej inicjatywy, ze względu na realizację innych inwestycji  

o kluczowym charakterze, 

b. uzupełnienie ubytków w nawierzchni placu szkolnego zostanie dokonane przez 

pracowników zatrudnionych w ramach prac interwencyjnych w sprzyjających 

warunkach atmosferycznych, 

c. w miejscowości Żabinek znajduje się na dzień 27.06.2013 r. 7 nieruchomości 

nie podłączonych do sieci kanalizacyjnej, 

d. zostanie zrealizowana interpelacja dot. umiejscowienia na placu manewrowym 

przy OSP w Wierzchowie znaku zakazu parkowania, 

e. w nawiązaniu do wniosku, podcięcie gałęzi drzew rosnących przy alejce  

na cmentarzu w Świerczynie zostało dokonane w dn. 15.07.2013 r. 

f. trawa na cmentarzu w Świerczynie została wykoszona w dniu 15.07.2013 r., 

g. Dostęp do sieci Internet w Żabinku świadczony jest przez operatorów sieci 

komórkowych oraz przez firmę FHU Net@rena z siedzibą w Złocieńcu. 

 

Przewodniczący Rady zakomunikował, iż odpowiedzi na interpelacje oraz zapytania złożone 

przez Radnych podczas sesji zostaną udzielone w formie pisemnej, następnie zaś  zamknął 

punkt 7  i przeszedł do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad 8 

 

Radny Ryszard Borowicz odniósł się do sprawy przejęcia placówki terenowej w Złocieńcu 

PKS Szczecinek Sp. z o.o. oraz przybliżył problemy mieszkańców gminy Wierzchowo  

w zakresie komunikacji samochodowej. 

 

W odpowiedzi v-ce Starosta Pan Brzemiński Andrzej nakreślił proces przejęcia placówki 

terenowej. Zainteresowanych przejęciem jest pięć samorządów – gm. Wierzchowo,  

gm. Kalisz Pomorski, gm. Ostrowice, powiat Drawski oraz  gm. Złocieniec. W najbliższym 

okresie zostanie podpisana przez ww. podmioty umowa spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością, której udziałowcami będą zainteresowane samorządy. Priorytetem jest 

przejęcie majątku w sposób umożliwiający świadczenie usług transportowych w sposób 

ciągły. 

 

Radna Helena Jutrzenka - Trzebiatowska podkreśliła, aby mieć na uwadze wszystkie 

sołectwa poszczególnych gmin, również te położone w dużej odległości od centrum powiatu 

Drawskiego. 

 

 

Przewodniczący  zamknął punkt 8  i przeszedł do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad 9 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 16
50

 zamknął obrady XXXV sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 
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Przewodniczący Rady  

 

Andrzej Kaczorkiewicz   

 

Podpis protokolantów: 

 

1. Z. Kamiński   ………………………………… 

2. D. Łukaszewska  ………………………………… 


